
 
 

ACTE PLE EXTRAORDINARI  
DATA 27 DE MARÇ DE 2003 
HORA 6 DE LA TARDA 

 
ORDRE DEL DIA PRESIDENT: Il·lm. Alcalde 

Lluís M. Corominas 

- Josep Aldoma Buixadé 
- Gemma Perich Vidal 
- Montserrat Gatell Pérez 
- Josep M Serra Mercader 
- M. Dolors Ustrell Boada  
- Rai Serra Clapes 
- Francesc Soto Martínez   
- Felip Cuenca Matallana 
- Pili Llaquet Quintilla 
- Rosa Massot Casadevall 
- Jordi Permanyer Bellmunt 
- Francesc Deu Trullas 
- Josep Rodes Girona 
 
- Juli Boadella Vergés. 
   Secretari 
- Francesc Aragon 
   Interventor 
 
 EXCUSEN L’ABSÈNCIA 
- Enric Falgueras Rabaseda 
- Claudi Puifel Serret 
- Julio Cesar Pombo 

Sabugueiro 
 

  
  1.- Aprovació, si s’escau, de 

l’esborrany de l’acta de la 
sessió anterior. 

  2.- Donar compte dels decrets de 
l’Alcaldia i acords de la 
Comissió de Govern 

  3.- Convocatòria concurs 1 
llicència auto taxi adaptat 

  4.- Aprovació definitiva 
ordenances fiscals   

  5.- Repartiment del Fons de 
Cooperació Local.    

  6.- Aprovació provisional del 
POEC  

  7.- Aprovació definitiva 
modificació projecte de 
compensació de Ca n’Oliver    

  8.- Aprovació provisional Pla 
Especial Escola de Golf. 

  9.- Text Refós plurifamiliars 
 10.- Modificació puntual P.G. –

zones verdes 
 11.- Disponibilitat de solar per 

a nova escola 
 12.- Manifest sobre la llengua 

catalana  
 13.- Moció per la Pau 
 

 

 
 
Vist que els reunits formen la majoria de membres que legalment 
constitueixen l’Ajuntament Ple, el Sr. President declara obert 
l'acte i s'entra a l'examen dels assumptes inclosos en l'ordre 
del dia. 
 
 1.- APROVACIÓ DE L’ACTA DE LA SESSIÓ ANTERIOR 
 
Tothom manifesta que ha llegit l’acta . 
VOTACIÓ: FOU APROVADA  PER UNANIMITAT 
 



2.- DECRETS DE L’ALCALDIA I ACORDS DE LA COMISSIÓ DE  
GOVERN. 

 
 Per ordre de l’Alcaldia es notifica a l’Ajuntament en Ple 
dels Decrets de l’Alcaldia dictats des de l’última sessió 
plenària fins avui. Així com les sessions de la Comissió de 
Govern. 
La Corporació se’n donà per assabentada. 
 

3.- CONVOCATÒRIA CONCURS 1 LLICÈNCIA AUTO TAXI ADAPTAT 
 
La proposta fou retirada: 
 
 4.- APROVACIÓ DEFINITIVA ORDENANCES FISCALS 
 
ATÈS, que aquesta Corporació en sessió celebrada el dia 14 de 
febrer va aprovar provisionalment l’expedient de Modificació 
d’Ordenances Fiscals de l’exercici 2003, en part per aplicació 
de la disposició addicional cinquena.  Exposat al públic en la 
forma i terminis establert a l’article 17 de la Llei 39/88, de 
28 de desembre, reguladora de les Hisendes Locals, han estat 
presentats dos al·legacions, mitjançant Federico Mas Seras, en 
nom i representació de l’Associació de Famílies Nombroses de 
Catalunya(FANOC), i una altra, per Antoni Peñarroya i Trench, 
en nom i representació de la Cambra Oficial de Comerç i 
Indústria de Sabadell. 
ATÈS que l’al·legació presentada per part de l’Associació de 
Famílies Nombroses de Catalunya (FANOC) conté la manifestació 
de l’existència de la possibilitat que els Ajuntaments, 
lliurement, puguin incloure una bonificació, de fins al 90%, 
per als domicilis dels quals siguin titulars membres de 
família nombrosa. 
ATÈS que l’al·legació presentada per part de la Cambra Oficial 
de Comerç i indústria de Sabadell planteja la circumstància 
que la nova liquidació de l’Impost sobre Activitats 
Econòmiques, estableix amb caràcter general l’existència d’un 
nou coeficient de la quota tributària mínima, que vindrà donat 
per l’import net de la xifra de negoci de cada activitat, i 
que significa una nova forma de liquidació; i per altra banda 
que coeficient de població i índex de situació, vigents fins a 
l’any 2002, es refonen en el coeficient de situació actual. 
Per la conjuminació d’aquestes dues circumstàncies s’al·lega 
que el deute tributari de determinats subjectes passius pot 
incrementar de forma considerable i, finalment, recrimina el 
fet que no s’hagi previst cap de les noves bonificacions, ni 
tan sols la prevista pels subjectes passius amb rendiment o 
renda negativa. 
ATÈS, que l’Interventor emet el preceptiu informe en què, 
després d’analitzar les al·legacions de la Cambra de Comerç de 
Sabadell i de la sol·licitud( més que al·legació formal) de 



l’Associació de Famílies Nombroses de Catalunya(FANOC), fa 
constar que les modificacions proposades per part del Ple de 
la Corporació i aprovades en data 14 de febrer de 2003 
s’adapten plenament a la normativa legal, per la qual cosa 
serà un criteri discrecional de la Corporació municipal 
modificar o continuar l’aprovació de l’expedient en els 
mateixos termes que l’aprovació inicial, i per altra banda 
insisteix en el fet de mantenir l’equilibri entre ingressos i 
despeses, que qualsevol reducció significaria; recordant la 
responsabilitat de l’actual situació en l’aprovació 
precipitada, sense consens i aclariments necessaris per poder 
gestionar adequadament i de forma immediata la nova reforma, i 
valorant de forma positiva que les modificacions sobre els 
temes plantejats siguin concretades amb més temps per al seu 
estudi. 
Vist el que disposa la Llei 39/88, de 28 de desembre a 
l’Ajuntament Ple es proposa l’adopció dels següents 
ACORDS: 
PRIMER.- Desestimar l’al·legació presentada pel Sr. Antoni 
Peñarroya i Trench en nom de la Cambra Oficial de Comerç i 
Indústria de Sabadell contra l’acord d’aprovació de la 
modificació d’Ordenances Fiscals per al 2003 en base als 
raonaments inclosos en la base expositiva del present acord, 
en l’informe d’intervenció del que es recull les seves 
consideracions i, en concret, en la capacitat municipal per a 
configurar, dins dels límits que marca la normativa, 
l’aplicació de l’Impost sobre Activitats Econòmiques. 
SEGON.- Desestimar l’al·legació presentada pel Sr. Federico 
Mas Seras, en nom i representació de l’Associació de Famílies 
Nombroses de Catalunya(FANOC) contra l’acord d’aprovació de la 
modificació d’Ordenances Fiscals per al 2003 en base als 
raonaments inclosos en la base expositiva del present acord, 
en l’informe d’intervenció del que es recull les seves 
consideracions i, en concret, en la capacitat municipal per a 
configurar, dins dels límits que marca la normativa, 
l’aplicació de l’Impost sobre Béns Immobles. 
TERCER.- Aprovar definitivament l’expedient de modificació 
d’Ordenances Fiscals per a la seva entrada en vigor l’1 de 
gener de 2003, per als impostos de cobrament periòdic i 
liquidació col·lectiva, i a partir de la publicació de la 
resolució definitiva en els altres, d’acord amb l’aprovació 
inicial de 14 de febrer de 2003. 
QUART.- Publicar íntegrament la modificació aprovada en el 
Butlletí Oficial de la Província, en compliment del que 
disposa l’article  17.4 de la Llei 39/88, amb anterioritat al 
primer d’abril d’enguany. 
CINQUÈ.- Comunicar els presents acords a la Cambra de Comerç 
de Sabadell i a l’Associació de Famílies Nombroses de 
Catalunya (FANOC) indicant-li els recursos que procedeixin. 



Presenta la proposta la regidora d’Hisenda Sra. Rosa Massot  
pel PSC , i diu que hem tingut una al·legació presentada per 
la Cambra de Comerç i una sol·licitud per part de la Federació 
de Famílies Nombroses de Catalunya, per part de la FANOC el 
que ens diuen és que hi havia la possibilitat d’afegir alguna 
bonificació per les famílies nombroses, de cara a les 
ordenances fiscals, en aquest punt direm que el concepte de 
família nombrosa no només avarca els qui tenen el carnet de 
família, ja que exclouríem moltes altres situacions familiars, 
com parelles de fet amb fills d’altres relacions, nuclis 
familiars amb dos  o més ancians, avis a càrrec de fills o 
simplement, famílies que no hagin tramitat la corresponent 
declaració, també cal incidir en la dificultat de controlar el 
frau i mantenir controlat el padró,  tot això sumat al fet que 
hi ha una certa injustícia fiscal, l’Ajuntament tindrà en 
compte aquestes situacions, i de cara l‘any vinent es farà un 
estudi sobre aquest tema i en el proper exercici s’establiran 
les modificacions necessàries, tenint en compte tots aquests 
paràmetres que no es tenen en compte d’entrada. 
Per part de l’al·legació presentada per la Cambra de Comerç, 
en l’informe efectuat en la memòria d’Alcaldia ja es va fer un 
estudi del padró de l’IAE, preveient totes aquestes 
modificacions que hi hauria en la liquidació, a partir d’això, 
tenint en compte els ingressos que necessita la Corporació per 
tirar endavant tot el seu programa de funcionament, s’havien 
de cobrir tots aquests ingressos ordinaris, perquè sinó 
s’hauria entrat en una situació de descobert financer. El 
coeficient de situació  el  que apel·len els de la Cambra de 
Comerç, està establert per part de la Corporació entre dins 
dels límits legals establerts, i per tant les modificacions 
que no han estat aplicades aquest anys, com ja s’ha dit de 
cara al proper any totes aquestes possibles modificacions es 
tindran en compte, però com ja hem explicat, la precipitació 
en l’aplicació d’aquesta Llei ha fet que ens trobéssim en un 
moment que  no podíem tenir en compte totes aquestes 
situacions sense fer un estudi molt acurat de les mateixes, 
per tant a partir d’aquí el que diem com a Corporació, és que 
desestimem les al·legacions presentades per la Cambra de 
Comerç i Indústria de Sabadell i que la recomanació que ens 
feien des de la FANOC, per aquest any 2003 es continuaran 
mantenint els mateixes criteris que s’havien establert en 
l’acord inicial, aprovar definitivament la modificació de les 
ordenances fiscals per la seva entrada en vigor l’1 de gener i 
de cara l’any vinent es farà una revisió de les al·legacions i 
recomanacions fetes. 
El Sr. Alcalde intervé dient que aquest any és una situació 
atípica respecte a les ordenances fiscals, i amb la resolució 
d’aquestes dues al·legacions es proposa l’aprovació definitiva 
de totes les ordenances per a l’exercici fiscal de 2003 que 
teníem pendents. 



VOTACIÓ: FOU APROVADA PER MAJORIA ABSOLUTA, AMB EL SEGÜENT 
RESULTAT: 

Vots a favor: TRETZE (13) dels regidors de CiU, PSC i ERC  
  Vots en contra:  CAP  ( 0)     
      Abstencions:  UNA (1), del regidor d’IC. 

 
 5.- REPARTIMENT DELS FONS DE COOPERACIÓ LOCAL 
 
L’article 52 de la Llei 30/2002, de 30 de desembre, de 
pressupostos de la Generalitat de Catalunya per al 2003, 
estableix els diferents conceptes que integren el Fons de 
Cooperació Local de Catalunya, dels quals 30.943.576,00 euros 
consignats a l’aplicació pressupostària 11.03.463.1100 del 
Departament de Governació i Relacions Institucionals, s’han de 
distribuir entre els municipis de Catalunya. 
L’apartat 5 de l’esmentat article estableix que per a tots els 
municipis de Catalunya, i per al foment de la prestació 
supramunicipal de serveis, s’estableix una aportació de 
3.359.576,00 euros, d’acord amb els criteris que estableix el 
propi article, per criteris de població, nuclis i capitalitat. 
En concret el redactat definitiu de la Llei de pressupostos 
estableix que per “al foment de la prestació supramunicipal de 
serveis es distribueixen entre els municipis 3.359.576 euros 
proporcionalment a la quantitat calculada per a cada un 
d’acord amb els apartats anteriors. Els ajuntaments, 
mitjançant acord del Ple, han de distribuir percentualment 
llur assignació per aquest concepte entre les mancomunitats i 
les comunitats de municipis legalment constituïdes i inscrites 
al Registre d’Ens Locals de Catalunya en les quals participen 
i el consell comarcal corresponent. La decisió municipal s’ha 
de comunicar a la Direcció General d’Administració Local abans 
del 30 de juny de 2003 perquè gestioni les transferències 
d’acord amb la distribució que hagin fet els ajuntaments. En 
el cas dels municipis que no notifiquin la destinació dels 
fons abans de la data indicada, s’entén que s’ha fet en favor 
del consell comarcal corresponent.” 
La Resolució del Departament de Governació i Relacions 
Institucionals, GRI/279/2003, de 29 de gener, de distribució 
als municipis de Catalunya de la participació en els ingressos 
de la Generalitat, integrada en el Fons de Cooperació Local de 
Catalunya, any 2003, publicada al DOGC, núm. 3821, de 
13/02/2003, ha establert l’aportació municipal en 9.618,26 € 
en relació a aquest concepte. 
Vist que l’Ajuntament no forma part de cap mancomunitat o 
comunitat de municipis legalment constituïda a l’Ajuntament 
Ple es proposa l’adopció dels següents. 
ACORDS: 
PRIMER.- Establir que la distribució municipal de l’aportació 
per al foment de la prestació de serveis supramunicipals serà 



adscrita en un cent per cent al Consell Comarcal del Vallès 
Occidental. 
SEGON.- Comunicar aquest acord al Consell Comarcal del Vallès 
Occidental amb l’aclariment que l’import adscrit ho serà en 
primer lloc per les aportacions que la Corporació ha 
consensuat efectuar per a la prestació de serveis de forma 
supramunicipal, ja que aquesta és la finalitat de l’esmentat 
article 52.2 de la Llei de pressupostos de la Generalitat de 
Catalunya. 
El Sr. Alcalde defensa la proposta mencionant que aquest any 
la Generalitat en l’atorgament del fons de cooperació ha 
introduït una variació que és que una part del fons, al 
voltant de 9.000 €, s’han de destinar a les entitats 
supramunicipals i s’ha de dir a quines es destinen, Castellar  
només té el Consell Comarcal i per tant dins dels convenis 
establerts amb el Consell Comarcal, destinar aquests diners . 
VOTACIÓ: FOU APROVADA PER UNANIMITAT. 

 
 6.- APROVACIÓ PROVISIONAL DEL POEC 
 
La Llei 17/2000 de 29 de desembre, d’equipaments comercials 
aprovada pel Parlament de Catalunya, intentant reflectir els 
canvis experimentals en el sector. 
L’article 16.1 estableix que correspon als ajuntaments 
l’adaptació de l’equipament comercial a les necessitats dels 
consumidors i consumidores, i que, per aconseguir aquesta 
finalitat, els ajuntaments poden elaborar programes 
d’orientació per als equipaments comercials (POEC) i adoptar 
les mesures oportunes perquè l’equipament comercial existent a 
la població s’adapti al model definit. 
Aquest treball només afectarà al municipi de Castellar del 
Vallès i als establiments amb una superfície de venda inferior 
als 1.300 metres quadrats, per tant, totes les recomanacions 
que recull aquest programa va adreçada a l’oferta comercial 
existent i futura, característica que no recull la nova Llei 
d’equipaments comercials. 
Aquest document, en funció del que especifica el marc legal i 
la guia d’orientació, a partir de l’anàlisi d’oferta, demanda, 
urbanístic i el pla de dinamització comercial proposa 
l’assessorament i la recomanació per part de l’administració 
local vers el comerç, sector considerat com part fonamental de 
l’activitat econòmica del municipi, com un servei públic de 
primera necessitat que, juntament amb altres activitats, són 
essencial en l’equilibri del teixit urbà. 
La vigència d’aquest programa, un cop aprovat per l’òrgan 
competent i tal com estableix l’article 5 de l’Ordre del 8 de 
juliol de 1998, serà de quatre anys prorrogable per un termini 
màxim de dos anys, prèvia sol·licitud de pròrroga en els 
termes previstos. Val a dir que, si la revisió del PTSEC, 



comporta una modificació que afecti ales previsions d’aquest 
programa, caldrà revisar-lo. 
Per tant, amb aquest programa es vol adaptar l’oferta 
comercial a les necessitats de la població, tant actual com 
futures en consonància a la previsió de creixement demogràfic. 
La definició del model comercial local dissenyat per buscar 
l’equilibri entre l’oferta i la demanda, permetrà garantir el 
nivell de servei a la població. 
ATÈS que l’Ajuntament en Ple en data 23 de juliol aprovà de 
manera inicial el Programa d’Orientació d’Equipaments 
Comercials, que fou exposat al públic a partir de l’Edicte al 
Butlletí Oficial de la Província del dia 21 de setembre, sense 
que hagin fet reclamacions ni suggeriments. 
Després d’aquesta exposició a l’Ajuntament Ple es proposa 
l’adopció dels següents 
ACORDS: 
PRIMER.- Aprovar de manera provisional  el programa 
d’Orientació per als equipaments comercials de Castellar del 
Vallès, i el seu Pla d’actuacions, amb la definició de la zona 
comercial del nucli urbà i les seves característiques 
específiques. 
SEGON .- Remetre  l’expedient a la Generalitat de Catalunya, 
Departament d’Indústria, Comerç i Turisme, per a la seva 
aprovació definitiva. 
Intervé el Sr. Alcalde  tot dient que feta l’aprovació inicial 
amb les aportacions demanades, i el següent pas serà 
l’aprovació definitiva prèvia revisió de la Generalitat,  
donat que hi ha alguns carrers que es varien usos. De comú 
acord amb l’Associació de Comerciants s’ha volgut determinar 
aquelles zones de Castellar a on l’activitat comercial és més 
definida i d’alguna manera, limitar alguns dels usos que 
puguin entorpir el que  és una activitat comercial vital, al 
voltant de tot això hi ha també un treball d’urbanisme, per 
saber quines finques són susceptibles de ser afectades, i que 
ara després d’aquesta aprovació provisional posarem un altre 
cop a exposició pública. Tal com diu l’acord aquest treball 
només afecta a Castellar i als establiments amb una superfície 
de venda inferior als 1.300 m2, per tant totes les 
recomanacions que es recullen van adreçades a oferta comercial 
existent i futura que amb la nova llei d’equipaments 
comercials no quedava prou concret. Resumin és un pla que el 
que vol és entrar en el detall de com han de ser els 
equipaments comercials i a quin lloc del nostre municipi. 
En torn d’intervencions, el Sr.  Josep Rodés  per IC demana 
que se’n faci en màxim ressò.  
Continua el Sr. Jordi Permanyer per ERC i diu que cal 
assegurar que s’hi hagin incorporat les modificacions 
proposades i també comenta que des d’ERC ens a n’alegrem que 
estiri endavant aquest POEC, ja que considerem que és una eina 
important amb mesures sobre tot urbanístiques que implicarà 



donar més vitalitat i dinamisme al comerç local, de proximitat 
i urbà.  
VOTACIÓ: FOU APROVADA PER UNANIMITAT. 

 
7.- APROVACIÓ DEFINITIVA MODIFICACIÓ PROJECTE DE 

COMPENSACIÓ DE CA N’OLIVER 
 
L’objecte del present projecte de compensació és materialitzar 
les determinacions del planejament vigent en la zona, definir 
els drets i obligacions de la propietat i fer les cessions del 
sòl obligatòries, segons prefixa el Pla Parcial “Ca n’Oliver”, 
de Castellar del Vallès, i en concret el Polígon A, delimitat 
dins del Pla Parcial, aprovat definitivament en el seu dia, 
per l’organisme competent. Conseqüent amb l’exposat, el 
present projecte de compensació és refereix a l’àmbit del 
Polígon A del Pla Parcial del sector denominat “Ca n’Oliver”, 
del municipi de Castellar del Vallès. 
El Pla Parcial “Ca n’Oliver”, que dins del seu àmbit inclou 
del polígon A, va ser aprovat definitivament en data 8-2-1995, 
(DOGC núm. 3018, de data 18-11-99), per la Comissió 
d’urbanisme de Barcelona, fixant com a sistema d’actuació el 
de compensació. 
La Junta de Compensació constituïda per dur a terme la gestió 
i execució del dit Pla parcial, va ser aprovada 
definitivament, en data 21-12-1995, per l’Ajuntament de 
Castellar del Vallès i inscrita al Registre d’Unitats 
Urbanístiques Col·laboradores, de la Generalitat de Catalunya, 
el dia 23-2-2000, amb el núm. 1326. 
En data 8 d’octubre de 2001 l’Ajuntament en Ple aprovà de 
manera definitiva el Projecte de Compensació d’aquest àmbit. 
En data 22 de maig de 2002, la Junta de Compensació aprovà de 
manera inicial la modificació del projecte de compensació. 
Ha estat exposat al públic, a partir de l’Edicte  publicat al 
Butlletí Oficial de la Província, el dia 30 de gener, sense 
rebre cap al·legació o suggerencia. 
Vist el que disposa la Llei 2/2002 sobre urbanisme. 
A l’Ajuntament Ple es proposa l’adopció dels següents 
ACORDS: 
PRIMER.- Aprovar definitivament  la modificació del projecte 
de compensació del Pla parcial de Ca n’Oliver, polígon A: 
SEGON.- Fer públic aquest acord al Butlletí Oficial de la 
Província 
El Sr. Alcalde presenta la proposta fent menció que es va per 
una modificació en el projecte de compensació de Ca n’Oliver, 
producte de l’estudi geològic encarregat i que va determinar 
una franja de protecció i que es van adequar les parcel.les 
d’acord amb aquest estudi, això ha obligat a refer tota la 
tramitació i per tant ara s’arriba al punt final que és 
l’aprovació definitiva, i amb aquest acord ja també ens 
permetrà signar la cessió de Cal Turuguet, la permuta.  



VOTACIÓ: FOU APROVADA PER UNANIMITAT. 
 

 8.- APROVACIÓ PROVISIONAL PLA ESPECIAL ESCOLA DE GOLF 
 
ATÈS que h estat presentat a tràmit per a la seva aprovació el 
document de Pla Especial per a la construcció d’una escola de 
golf a la finca de Puigverd. Aquest document es tramita 
d’acord amb les determinacions que fixa el Pla General  
d’Ordenació Urbanística de Castellar del Vallès, aprovat el 
26-05-99. 
El sòl objecte de planejament especial està classificat com a 
no urbanitzable, zona agrària, clau 13.1 del PGO. En aquesta 
classe de sòl el PGO preveu (art. 285), la tramitació de plans 
especials que tinguin per objecte, entre d’altres: 
- la millora del medi rural. 
- La protecció i regeneració de conreus i espais forestals. 
- La protecció i regeneració del paisatge i dels bens naturals 

i culturals. 
- La promoció i el desenvolupament agrícola, ramader i 

forestal. 
- La protecció i millora de la vialitat rural. 
- L’activitat educativa i formativa en relació al medi 

natural. 
- D’altres finalitats anàlogues. 
I també d’aquells que persegueixen objectius diferents dels 
enunciats i que s’hagin d’emplaçar en sòl no urbanitzable, 
sempre que s’observin les determinacions del pla. 
 L’ús d’escola de golf previst ple Pla Especial s’ajusta a la 
definició d’ús esportiu del PGO (art. 128.20) sent aquest ús 
compatible amb el sòl no urbanitzable, segons el que determina 
l’article 286.2 
ATÈS que la Comissió de Govern del dia 23 de maig de 2002, 
aprovà de manera inicial aquest Pla Especial. 
ATÈS que fou exposa al públic a partir de l’edicte publicat al 
Butlletí Oficial de Província del dia 5 de juny de 2002, sense 
que es rebés cap al·legació suggerència. 
 ATÈS que s’han seguit tots els tràmits preceptius. 
Vist l’informe dels tècnics municipals que es dona per 
subsanades les deficiències observades. 
A l’Ajuntament Ple es proposa l’adopció dels següents 
ACORDS: 
PRIMER.- Aprovar de manera provisional el Pla Especial per a 
l’establiment d’una escola de golf a la zona de Puigverd. 
SEGON.- Traslladar l’expedient a la Comissió d’Urbanisme per a 
la seva aprovació definitiva. 
Defensa la proposta el Sr. Alcalde  i aclareix que el que es 
fa és només tirar endavant un pla per iniciativa privada que 
va ser abastament parlat  per tots els grups polítics amb els 
promotors, per tal de poder instal·lar a la zona de Puigverd, 
una escola de golf de dimensions molt reduïdes, i evidentment, 



tot el que es faci ha de ser d’acord amb la nova normativa de 
rec que hi ha per aquest tipus d’instal·lacions i per tant 
abans de l’aprovació definitiva s’haurà de solventar totes les 
determinacions que l’Agència Catalana de l’Aigua posi respecte 
com s’ha d’abasti d’aigua aquesta escola de golf. Recalca que 
no és un camp de golf sinó una escola de golf, amb poca 
extensió, i només amb un “green”, això ho dic per sortir al 
pas d’algunes informacions incorrectes. 
S’obra un torn d’intervencions amb el Sr. Jordi Permanyer  per 
ERC afegint que el pla general urbanístic expressament 
prohibeix els camps de golfs, no pot instal.lar-se’n cap. Això 
és una garantia per a la no instal·lació de camps de golf, ja 
que obligaria a la modificació del Pla General. 
Continua pel PSC la Sra. Pili Llaquet dient que caldrà vetllar 
des de l’Ajuntament que es compleixin totes les normatives, 
sobretot pel que fa a l’aigua. 
Finalment el Sr. Josep Rodes, per IC diu que cal esperar que 
l’aprovació d’ aquesta escola de golf sigui positiu. 
VOTACIÓ: FOU APROVADA PER UNANIMITAT. 

 
 9.- TEXT REFÓS PLURIFAMILIARS 
 
Aquest Ajuntament tramità, per tal de regular l’ús 
plurifamiliar en zona residencial del poble vell, unes normes 
complementàries de planejament que foren aprovades 
definitivament per la Comissió d’Urbanisme de Barcelona, en 
sessió de 16 d’octubre de 2002, però suspenent l’executivitat 
a la tramitació d’un text refós que resolgués. Per evitar 
dubtes interpretatius, la vinculació de l’ús plurifamiliar o 
unifamiliars en funció dels paràmetres urbanístics, de les 
característiques del teixit existent i de la preservació de 
les característiques tradicionals del poble vell. 
Vist el document redactat pels Serveis Tècnics municipals que 
dona compliment a aquestes condicions. 
A l’Ajuntament Ple es proposa l’adopció dels següents 
ACORDS: 
PRIMER.- Aprovar  el text refós de normes complementaries de 
planejament per a la regulació de l’ús plurifiamiliar en zona 
residencial del poble vell. 
SEGON.- Elevar  l’expedient a la Comissió d’Urbanisme de 
Barcelona perquè aixequi la suspensió i publiqui els edictes 
corresponents. 
TERCER.- ATÈS  que no s’ha complert el termini de dos anys de 
suspensió de llicència, prorroguem aquesta suspensió de 
llicències en els termes aprovats pel Ple del dia 30 d’octubre 
de 1001, fins el 23 de novembre o abans si recaigués 
l’executivitat de l’acord. 
QUART.- Publicar  aquest Edicte de la pròrroga de suspensió de 
llicències  al Butlletí Oficial de la Província. 
El Sr. Alcalde  presenta la proposta fent menció que 



l’aprovació d’aquest text refós és per afegir-hi unes 
determinacions addicionals per limitar l’aparició d’ús 
plurifamiliar en el nucli antic i per tant fer una previsió a 
mida, carrer per carrer, i amb tot, es pretén endurir la 
normativa, de manera que es garanteixi que l’ús predominant en 
aquesta zona sigui l’unifamiliar. 
En torn d’intervencions per ERC,  el Sr. Jordi Permanyer, 
menciona que són intervencions puntuals, però ens queda per 
fer el pla especial de reforma interior, a nivell global del 
nucli antic, tot i que s’han anat fent aquestes aprovacions 
provisionals per solucionar aquests problemes que sens venien 
a sobre i evitar un creixement desmesurat. 
 VOTACIÓ: FOU APROVADA PER UNANIMITAT. 

 
        10.- MODIFICACIÓ PUNTUAL PLA GENERAL – ZONES VERDES – 
 
L’objecte de la present modificació és el d’ajustar la 
dimensió o canviar la situació de determinades parcel·les 
qualificades d’equipament o d’espai lliure per tal de 
possibilitar la implantació de nous equipaments públics, 
concretament per la construcció d’un nou centre escolar i 
d’una àrea de servei i aparcament de camions. 
Les noves necessitats d’equipaments educatius sorgides com a 
conseqüència del ràpid creixement de la població en els 
darrers anys i l’exhauriment de les reserves del sòl 
destinades pel PGO a aquesta finalitat, amb la construcció 
d’un CEIP de dues línies al solar de Can Carner i d’un IES al 
solar de la ronda de Tolosa, obliguen a l’Ajuntament a ajustar 
els plantejaments previstos en el PGO per tal de donar 
resposta a les noves necessitats educatives de la població. 
La modificació puntual del Pla General es tramita d’acord amb 
el que preveu l’article 9 del Pla General de Castellar del 
Vallès i atenent al que disposa l’article 94 de la Llei 2/2002 
d’Urbanisme. 
A l’Ajuntament Ple es proposa l’adopció dels següents 
ACORDS: 
PRIMER.- Aprovar de manera inicial  la modificació puntual del 
Pla General d’Ordenació de Castellar del Vallès, per a canviar 
la situació de dues zones verdes per la situació  
d’equipament. 
SEGON.- Exposar al públic  d’acord amb l’article 83 de la Llei, 
durant el termini d’un mes. 
El  Sr. Alcalde  intervé per explicar que són dues zones 
diferents. Pel que fa a l’aparcament de camions, el que fem és 
que la zona central del Pla  de la Bruguera serà un nou 
equipament, que és l’aparcament de camions, però com que part 
o la totalitat de la gestió molt probablement serà a través 
d’un tercer, perquè hi ha una inversió inicial forta. Es farà 
reconvertir part dels metres que són zona verda amb metres 
d’equipament, dins del Pla de la Bruguera, per tal que alhora 



de fer d’aquesta concessió no hi hagi dificultats 
administratives.  
Pel que fa a l’escola, dir que abans del pla del 99 el terreny 
era tot equipament, va sortir aquesta franja per fer una 
separació del CAP amb l’equipament que sortís després, i també 
per la possibilitat que hi hagués una continuïtat del carrer, 
però evidentment quants més metres quadrats a l’Eixample 
millor i en canvi zones verdes n’hi ha moltes, passeig de 
l’Arbreda, plaça Catalunya, parc de Colobrers, etc.., llavors 
el que fem és que una punta de l’Escola Sant Esteve 
qualificada com equipament , la passem al costat del CAP, 
perquè passi a ser tot equipament al costat del CAP. Permutem, 
per això el tràmit no és de perdre metres, sinó de 
redistribuir-los i prou. 
En torn d’intervencions el Sr. Josep Rodés  per IC demani que 
la permuta sigui metre  per metre, tants de zona verda com 
d’equipaments: 
VOTACIÓ: FOU APROVADA PER UNANIMITAT. 

 
11.- DISPONIBILITAT DE SOLAR PER A NOVA ESCOLA 

 
L’Ajuntament de Castellar del Vallès, davant l’evolució de la 
població del municipi, amb les necessitats de noves places 
escolar, ha mantingut converses amb la delegació Territorial 
del Vallès Occidental, corresponent al Departament 
d’Ensenyament, per tal de procedir a la construcció d’un 
col·legi d’educació infantil i primària. 
Com a pas previ, és obligada la disponibilitat de la 
Generalitat d’un solar apropiat  així com la redacció del 
projecte de construcció de la nova escola. 
ATÈS que aquest Ajuntament disposa d’un solar de superfície 
suficient, qualificar en part d’equipament a la zona de 
l’Eixample. 
ATÈS que la Comissió de Govern del dia 13 de març ja va 
indicar a la Generalitat la voluntat de posar a disposició 
aquest solar, a l’espera de l’acord de l’Ajuntament en Ple. 
A l’Ajuntament Ple es proposa l’adopció dels següents 
ACORDS 
PRIMER.- Aprovar  posar a disposició del Departament 
d’Ensenyament de la Generalitat de Catalunya un solar 
municipal d’aproximadament 4-000 m2, o la que sigui 
necessària, destinat a la construcció d’un centre d’educació 
infantil i de primària. Els límits del solar de referència 
són: 

- nord   .............    carrer Jaume I 
- sud    ..............   carrer Josep Tarradellas  
- oest   ..............   carrer Aneto 
- est   ..............  finca propietat de Serveis Català 

de la Salut 
SEGON.- El solar  que es proposa ho serà sota les 



manifestacions i condicions següents: 
a) la seva finalitat és la construcció d’una nova escola 

(CEIP)  
b) el solar compte amb abastament d’aigua, evacuació 

d’aigües, subministre d’energia elèctrica , accés 
rodat, les vies són pavimentades i encintades les 
voreres. 

c) S’adquireix el compromís d’eliminar qualsevol obstacle 
que impedeixi la normal execució de les obres. 

d) L’Ajuntament posarà a disposició el solar amb les 
adequades qualificacions urbanístiques per a usos 
docents . 

e) L’Ajuntament es farà càrrec dels guals i  de totes les 
entrades del recinte, suprimint les barreres 
arquitectòniques, així com el seu possible cost i taxes 
anuals. 

TERCER.- Notificar  aquest acord al Departament d’Ensenyament 
de la Generalitat. 
El Sr. Alcalde  intervé dient que l’Ajuntament ha posar a 
disposició del Departament d’Ensenyament un solar municipal 
per a la construcció de la cinquena escola d’infantil i 
primària. Aquest acord permet començar els tràmits que han de 
fer realitat aquest nou centre d’ensenyament per a la tardor 
del 2004, en aquest sentit, el consistori encarregarà 
properament el projecte executiu de l’equipament i signarà amb 
la Generalitat un conveni per al finançament de les obres. A 
més, i per acord de la junta de portaveus, s’acordà la 
constitució d’una comissió educativa, formada per partits 
polítics, tècnics municipals i representants del Consell 
Escolar Municipal, aquest nou òrgan debatrà a fons quina ha de 
ser la previsió de present i futur pel que fa a places 
escolars i a la possible reserva de sòl per a nous equipaments 
educatius, una tasca, per tant, que haurà de tenir en compte 
com s’acabarà de conformar el municipi atenent a les 
previsions de creixement fixades en el Pla General. 
La nova escola d’infantil i primària, que rep provisionalment 
el nom de Joan Blanquer, serà d’una línia i s’edificarà en uns 
terrenys de propietat municipal situats a l’Eixample de 5.000 
metres quadrats. L’objectiu és que per al curs 2004-2005 
puguin començar a funcionar els cursos de P3 i P4, amb tot, la 
comissió escolar analitzarà específicament el mapa escolar amb 
vistes als propers 4-8 anys i estudiarà opcions d’emplaçament 
per a nous equipaments escolar en cas que sigui necessari. 
En torn d’intervencions, la Sra. Pili Llaquet ,  pel PSC diu 
que davant de les necessitats de places escolars en el nostre 
municipi, no podem menys de denunciar públicament la manera o 
les formes com s’ha portat aquest tema: manca de previsions , 
decisions preses ràpidament, sense consultar a la comunitat 
educativa, normalment no podríem acceptar-ho, però per no 
perjudicar i amb el compromís d’aquesta comissió a ser formada 



entre polítics, tècnics, membres de la comunitat educativa i 
veïns de la zona amb la finalitat de veure alternatives a la 
ubicació del solar, comissió a constituir-se en un termini 
breu, votarem a favor. 
Intervé el Sr. Jordi Permanyer  d’ERC dient que perdem 
oportunitats d’establir previsions d’equipaments, era amb 
anterioritat que calia fer una comissió per estudiar la 
ubicació de la nova escola i consensuar la ubicació davant la 
necessitat de l’escola hem de donar suport. 
Finalment Per IC el Sr. Josep Rodes  diu que es fan moltes 
previsions, però moltes vegades no arriben a portar-se a 
terme, i si aquest no és el cas sempre s’acaba fent les coses 
a corre cuita. 
L’Alcalde  reitera el compromís de crear aquesta Comissió. 
VOTACIÓ: FOU APROVADA PER UNANIMITAT. 
 
      12.- MANIFEST SOBRE LA LLENGUA CATALANA 
 
Vist el manifest que ha elaborat el Centre Excursionista 
Castellar que recull les aportacions efectuades sobre els usos 
de la llengua amb motiu de la XXXIV Renovació de la Flama de 
la Llengua Catalana. 
ATÈS el parer de la conselleria, a l’Ajuntament Ple proposo 
l’adopció del següent 
ACORD: 
Adherir-se  al manifest elaborat pel Centre Excursionista 
Castellar amb motiu de la XXXIV renovació de la Flama de la 
Llengua Catalana. 
El Sr. Alcalde explica que es vol donar suport al manifest que 
des del Centre Excursionista de Castellar es va anar 
treballant metre duraven els actes de portada de la flama des 
de Prada de G. Fins a Montserrat, i que va donar peu a una 
sèrie de debats al voltant de la vitalitat i socialització de 
l’ús de la llengua catalana que es va recollir en aquest 
manifest i que reflecteix una reflexió sobre la situació 
actual, i sobretot quines haurien de ser de línies de treball 
de cara al futur per tal que la nostra llengua, la llengua 
pròpia del nostre país sigui la primera llengua i vital i 
alhora totes aquestes mesures de discriminació positiva que 
s’han de fer, també perquè pugui tenir una cobertura social i 
jurídica adequada. 
En torn d’intervencions la Sra. Rosa Massot pel PSC, comença 
dient que ens agradaria poder votar si al manifest per la 
normalitat d’efectiva de la llengua catalana, i diem ens 
agradaria, perquè sempre hem tingut clar que el català és la 
nostra llengua, que no només l’hem de parlar sinó que la donem 
a conèixer i l’ensenyem. Estem totalment d’acord amb l’esperit 
del manifest, però no podem estar d’acord en tots els 
apartats: quan diu que els immigrants hauran d’acreditar el 
coneixement de la llengua al cap de dos anys de residència per 



poder continuar gaudint dels drets atorgats als ciutadans de 
nacionalitat catalana, que hem de pensar, que hi haurà 
ciutadans de primera i ciutadans de segona categoria, uns amb 
tots els drets i els altres amb els drets retallats. No podem 
tampoc assumir que parlar català hagi de ser obligatori, com 
queda la llibertat individual?, sabem que en una situació com 
l’actual és difícil de dues llengües tinguin una convivència 
harmònica. Creiem també i defensem que l’Administració ha de 
vetllar i afavorir l’ús del català establint normes que 
impulsin el seu coneixement i la seva pràctica, però d’aquí a 
obligar-ne el seu us als particulars, estaríem creant una 
situació jurídica artificial, doncs no s’adiu en els nostres 
pobles i ciutats, i augmentarien els recels dels qui viuen 
entre nosaltres i encara no han començar a expressar-se en la 
nostra llengua. Estem d’acord en que les Administracions s’han 
d’expressar en català, de fer l’assignatura que ens queda 
pendent sobretot és la de l’Administració perifèrica de 
l’Estat i l’Administració de Justícia, a aquests si que els 
podem obligar, obliguem també a que el Senat sigui el que ha 
de ser, seu de la representació territorial de l’Estat i on, i 
no de manera puntual, cadascú es pugui expressar en la seva 
pròpia llengua, en totes les llengües oficials, no votarem ni 
a favor ni en contra, ni ens abstindrem, no votarem, no volem 
votar aquest manifest, per una banda no podem acceptar alguns 
dels punts que es proposen com són de convertir el català en 
la única llengua oficial i obligatòria, no volem tampoc que 
els immigrants hagin d’acreditar el coneixement de la llengua, 
quan portin dos anys al país, però per altra banda, tampoc 
volem votar en contra , doncs no només participem del mateix 
esperit del text, sinó que a més a més coincidim en un alt 
percentatge, en moltes de les coses que es diuen, per tant no 
votarem, espero, que ningú aprofiti aquest fet per fer 
demagògia al respecte, ens hauria agradat poder participar en 
la elaboració del text , ja que pensem que possiblement haurem 
pogut aportar alguns matisos que de ben segur l’hauríem fer 
més plural, a la vegada pensem que no hem de votar perquè no 
volem polititzar un tema tant summament delicat i sensible, 
com és el de la llengua, des de tots els partits polítics, com 
qualsevol altre associació o entitat s’ha de fomentar el 
català, sempre però des del respecte que tenen tots els 
ciutadans d’escollir la llengua que volem parlar, s’ha 
d’aplicar polítiques lingüístiques que estimulin l’ús social 
del català , però que no excloguin ningú del seu legítim dret 
a expressar-se en la llengua que vulguin, hem de sumar, sempre 
sumar i mai restar, una llengua serveix per parlar, per  
llegir, per escriure, per opinar, per comentar, per discutir, 
en definitiva per comunicar-se, intentem no polititzar aquest 
tema, que el reclam de la llengua, sigui només reclam d’una 
llengua, d’aquestes qüestions no se’n pot apropiar ni 
monopolitzar uns quants que tenen un determinat projecte 



polític, el futur d’una llengua depèn precisament que tota una 
comunitat amb la varietat de projectes polítics que conviuen 
agafin plegats la mateixa bandera, la bandera de la llengua, 
la bandera del català. 
Per ERC el Sr. Jordi Permanyer després de manifestar-se a 
favor del manifest, afegeix que és evident que el català és 
una llengua de més coneixement per a tothom, però també és 
evident que cada vegada té més regressió i alarmant en el seu 
ús social i això és evident, per tant cal una actuació 
decidida en aquest sentit; si que és veritat que és una 
consciència i una actitud individual de cadascú de nosaltres, 
però també és veritat que calen mesures institucionals i 
legals i que cal reformar la llei perquè una llei sense 
capacitat sancionadora, és una llei que no es pot aplicar. 
Nosaltres considerem que aquest manifest que es posa a votació 
és obvi que, cada punt és inqüestionable, per cada país que 
s’estima la seva llengua ho aplica a la Llei. Per acabar 
recalca que l’elaboració d’aquest manifest ha estat oberta a 
tothom, i que l’organitzador de la renovació de flama ha estat 
una entitat castellarenca que n’ha fet molta publicitat, que 
ha estat oberta a totes les aportacions. 
Per acabar el Sr. Josep Rodes  per IC diu que el seu vot serà 
a favor del manifest.        
El Sr. Alcalde  en torn de replica exposa la llengua ha de ser 
un element aglutinador i un element coesionador, però el que 
si està clar és que si nosaltres no es preocupem per la nostra 
llengua, ningú altre ho farà i precisament el que hem de fer 
és fer-ho de tots els àmbits on puguem, no només de fer-ho a 
nivell de Parlament, sinó que després s’ha d’aplicar per part 
de tots. 
VOTACIÓ:  FOU APROVADA PER : 

Vots a favor: DOTZE (12) dels regidors de CiU,PSC,ERC i IC. 
    Vots en contra:  CAP  (0)     
    Abstencions:  DUES  2), dels regidors del PSC 
 

13.- MOCIÓ PER LA PAU 
 
Presenta la proposta el Sr. Alcalde i passa a fer lectura de 
la declaració institucional amb motiu de l’inici de la guerra 
a l’Iraq: 
“El president del Parlament, la Mesa, els presidents dels 
grups parlamentaris i la Junta de Portaveus del Parlament de 
Catalunya, reunits amb caràcter extraordinari amb motiu del 
conflicte bèl·lic desencadenat  a l’Iraq, volem manifestar per 
la majoria dels seus grups llur no rotund a la guerra i a la 
utilització de la força de les armes en la resolució dels 
conflictes, perquè cap causa no mereix la mort d’innocents. 
Els ciutadans i les ciutadanes iraquians que pateixen el règim 
despòtic i sanguinari de Saddam Hussein són ara les víctimes 
innocents d’una acció bèl·lica injustificada i 



desproporcionada, desencadenada sense haver esgotat els camins 
de la diplomàcia i del diàleg, en el marc de les instàncies 
internacionals. 
Des del 15 de febrer proppassat el poble de Catalunya ha 
expressat el seu clam a favor de la pau. Les mobilitzacions 
multitudinàries per la pau i el no a la guerra no han servit 
per a canviar el curs dels esdeveniments, perquè la guerra ha 
començat malgrat les protestes mundials. 
Però això no ens ha de fer abandonar el compromís del poble de 
Catalunya a favor de la pau i de la resolució pacífica dels 
conflictes en el marc de les Nacions Unides, com ja va 
expressar el Parlament de Catalunya en la resolució aprovada 
pel Ple el proppassat 12 de febrer. 
El poble de l’Iraq ha de posar fi a l’actual règim dictatorial 
i de vulneració dels seus drets democràtics, inclosos els 
drets col·lectius del poble kurd. Però el caràcter autoritari 
i despòtic del règim iraquià, en l’enderrocament del qual  
tothom està d’acord, no anul·la la convicció que calia haver 
trobat una solució pacífica, en l’àmbit de les instàncies 
internacionals de diàleg. 
En aquests moments en què l’acció bèl·lica és ja una realitat 
a l‘Iraq, cal apel·lar a la recomposició de l’ordre 
internacional per a la resolució dels conflictes en el marc de 
les Nacions Unides, perquè en el futur no hi pugui haver cap 
més guerra com aquesta. 
Catalunya reclama també una Europa cohesionada i bel·ligerant 
a favor de la pau. Els governs dels estats que integren la 
Unió Europea han de fer tots els esforços per apropar llurs 
posicions a fi de fer possible una política exterior i de 
seguretat comuna i per contribuir decididament en la 
construcció d’un nou ordre mundial més just. 
Davant d’aquesta situació,  encoratgem el poble de Catalunya a 
continua alçant la seva veu en contra de la guerra i a favor 
de la pau”. 
El Sr. Alcalde comenta que és una resolució que recull, de ben 
segur, el que tots plegats pensem i sentim, que no només clama 
per aturar la guerra, que parla de la resolució pacifica dels 
conflictes i sobre tot també, amb una recomposició de 
l’autoritat internacional i també la recomposició d’una 
postura europea comuna que vetlli perquè aquest conflictes no 
s’hagin de resoldre mai més amb les armes.  
S’obra un torn d’intervencions, pel PSC, la Sra. Pili Llaquet 
, exposa que estan d’acord pel que fa a la declaració i que 
donen suport a les manifestacions pacífiques que expressen 
aquest rebuig a la guerra i aprofita l’ocasió per dir que 
aquest cap de setmana, s’ha muntat una consulta social sobre 
la guerra i convidar a tothom que hi vulgui participar. 
El Sr. Jordi Permanyer  per ERC també donen el seu suport i 
aprofita l’avinentesa per fer una reflexió i sense cansar-nos 
continuar participant en totes les mobilitzacions i en tots 



els actes que es convoquin per aturar la guerra, ja que de ben 
segur que s’acabarà donant els fruïts que tots volem. També 
volem animar a la participació de la consulta ciutadana i no 
caure tampoc en actituds que desprestigien, a vegades, el 
conjunt del moviment social en contra de la pau. 
Per IC el Sr. Jordi Rodés  manifesta la seva adhesió al 
manifest de la moció per la pau aprovada recentment pel 
Parlament de Catalunya, recollint així el sentiment contrari a 
la guerra. 
VOTACIÓ: FOU APROVADA PER UNANIMITAT. 
 
 
I no havent-hi cap cas més assumptes a tractar, essent dos 
quarts de vuit del vespre, 
s’aixeca la sessió de la qual s’estén la present Acta que 
signa com a fedatari d’aquests acords el Secretari, amb el 
vist-i-plau del Sr. Alcalde. 


